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Abstract (en)
The invention relates to a dismountable motor-vehicle door hinge which is kept closed in the normal working range by means of a positive
connection which can be cancelled outside this working range. It is consequently possible to unhinge an already adjusted motor- vehicle door, for
example after lacquering, without a loss of positioning. In a development of the invention, a door fixer or a door-opening limiter is integrated in the
hinge in conjunction with the positive connection and substantially improves the resistance to a complete destruction of the hinge, for example in the
event of an accident. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein demontierbares Kfz-Türscharnier, das im normalen Arbeitsbereich mit Hilfe eines Formschlusses geschlossen gehalten
wird, der außerhalb dieses Arbeitsbereiches aufhebbar ist. Damit ist das Aushängen einer bereits einjustierten Kfz-Tür z. B. nach dem Lackieren
ohne Positionierverlust möglich. In Weiterbildung der Erfindung sind in das Scharnier in Verbindung mit dem Formschluß ein Türfeststeller
beziehungsweise ein Türöffnungsbegrenzer integriert, wobei letzterer die Festigkeit gegen eine völlige Zerstörung des Scharniers beispielsweise im
Falle eines Unfalls wesentlich verbessert.
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